
Obec Ostopovice 

6. ZASEDÁNÍ   ZASTUPITELSTVA   OBCE 
konané dne 14. 12. 2023 

 
 
Zápis 
Starosta obce zahájil 6. zasedání Zastupitelstva obce Ostopovice v roce 2023 v 18.05 hod. a 
přivítal všechny přítomné. 
 
 
ad 1) Technický bod 
Starosta konstatoval, že informace o konání zasedání zastupitelstva byla v souladu se zákonem 
zveřejněna od 6. 12. 2023 na úřední desce obecního úřadu a webových stránkách obce. 
 
Přítomno: 14 zastupitelů 
Omluveni: Boris Canov 
 
Zapisovatelkou byla jmenována Radka Švihálková. 
Starosta obce konstatuje, že zápis z 5. zasedání v roce 2023 byl řádně ověřen a je vyložen 
k nahlédnutí.  
 
Za ověřovatele zápisu o průběhu 6. zasedání zastupitelstva obce byli navrženi Jaroslav Šebánek 
a Petr Vlach, tito vyslovili s návrhem souhlas. 
 
Usnesení č. 1.1 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje za ověřovatele zápisu o průběhu 6. zasedání 
zastupitelstva  Jaroslava Šebánka a Petra Vlacha 
Hlasování: pro 14      proti   0     zdržel se  0   
  
 
Program: 

 
1. Zahájení – technický bod 
2. Zpráva o činnosti rady obce 
3. Rozpočtové opatření č. 8/2023 
4. Rozpočet obce na rok 2024 
5. Rozpočet sociálního fondu na rok 2024 
6. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2025 – 2027 
7. DSO Šlapanicko – závěrečný účet za rok 2022 
8. Ceny vodného a stočného na rok 2024 
9. Prodej části pozemku p. č. 535/4 v k. ú. Ostopovice 
10. Občanský návrh na zrušení nebo změnu obecně závazné vyhlášky o ochraně nočního 

klidu a regulaci hlučných činností 
11. Název nové ulice v lokalitě Nad Vývozem 
12. Zpráva o činnosti zastupitelstva obce, výborů a komisí v uplynulém roce 
13. Různé  
14. Závěr 
 

 Starosta navrhuje doplnění programu o body: „Schválení odměn pro členky/členy komisí – 
nezastupitele“, „Úprava výše měsíčních odměn neuvolněným členům zastupitelstva obce“ a 
„Novelizace obecně závazných vyhlášek o místních poplatcích“. 
Dále starosta navrhuje vypuštění bodu Prodej části pozemku p.č. 535/4 v k.ú. Ostopovice neboť 
nebyla včas doručena nabídka kupujícího. 
 



Program: 
 

1. Zahájení – technický bod 
2. Zpráva o činnosti rady obce 
3. Rozpočtové opatření č. 8/2023 
4. Rozpočet obce na rok 2024 
5. Rozpočet sociálního fondu na rok 2024 
6. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2025 – 2027 
7. DSO Šlapanicko – závěrečný účet za rok 2022 
8. Ceny vodného a stočného na rok 2024 
9. Občanský návrh na zrušení nebo změnu obecně závazné vyhlášky o ochraně nočního 

klidu a regulaci hlučných činností 
10. Název nové ulice v lokalitě Nad Vývozem 
11. Zpráva o činnosti zastupitelstva obce, výborů a komisí v uplynulém roce 
12. Schválení odměn pro členky/členy komisí – nezastupitelé 
13. Úprava výše měsíčních odměn neuvolněným členům zastupitelstva obce 
14. Novelizace obecně závazných vyhlášek o místních poplatcích 
15. Různé  
16. Závěr 

 
Usnesení č. 1.2 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje upravený program zasedání zastupitelstva. 
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se  0   
 
 
ad 2) Zpráva o činnosti rady 
Rada obce se sešla celkem 5 krát a to v termínech 16. 10., 30. 10., 13. 11. a 27. 11. a 11.12. 
2023. Zastupitelé obdrželi v písemné podobě veškerá usnesení z výše uvedených jednání rady 
obce s výjimkou jednání rady   ze dne 11. 12. 2023, s jejímiž usneseními seznamuje starosta 
zastupitele ústně. Zastupitelé mají prostor k případným dotazům.  
Zastupitelé mají několik dotazů k usnesením rady, starosta na vše odpovídá a vysvětluje 
podrobnosti. 
 
Usnesení č. 2 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí usnesení z jednání rady obce ze dne 16. 10., 30. 
10., 13. 11. a 27. 11. a 11.12. 2023.  
Hlasování: pro 14      proti  0    zdržel se 0 
 

ad 3) Rozpočtové opatření č. 8/2023 

Účetní obce seznámila zastupitele se zněním rozpočtového opatření, které na svém jednání dne  
27. 11. 2023 schválila rada obce.  
 
Usnesení č. 3 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 8/2023 – viz příloha č. 1. 
Hlasování: pro 14   proti 0   zdržel se 0 

 

ad 4) Rozpočet obce na rok 2024 

Zastupitelé obdrželi vypracovaný Návrh rozpočtu na rok 2024. Návrh rozpočtu je 
od 29. 11. 2023 zveřejněn na úřední desce obce. Pan místostarosta seznámil 
zastupitele obce s podrobnostmi rozpočtovaných příjmů, výdajů a financování. 
Nejvýznamnějším výdajem v roce 2024 bude zahájení dostavby MŠ a ZŠ 
Ostopovice a rekonstrukce ulice Lípová. 



 
 

Příjmy 60.700.000,- Kč 

Výdaje 72.292.000,- Kč 

Financování 11.592.000,- Kč 

 
 
Jaroslav Šebánek následně shrnuje výsledek projednání návrhu rozpočtu ve Finančním výboru. 
 
Následuje diskuse o smyslu vypuštění prostředků na obnovu vodní nádrže v Šelši z návrhu 
rozpočtu. Starostu připomíná, že tato částka byla již zahrnuta v rozpočtu na rok 2023, nepodařilo 
se však zkoordinovat dodávku vhodného materiálu a zhotovitele. Apeluje proto na zachování 
částky i v rozpočtu na rok 2024. 
Místostarosta obšírněji představil záměr vybudování pumptracku v prostoru dálnice nad 2. 
mostem. Po diskusi a vysvětlení dotazů byl záměr většinově podpořen. 
J. Ochvat – je proti zřízení pumptracku z důvodu životního prostředí, taková stavba do přírody 
nepatří, zvýší se i provoz aut v těchto místech, rušení klidu pro chataře a občany na vycházce se 
psy, budou se zde scházet a sjíždět různé nežádoucí skupiny lidí. Následuje diskuse na toto téma. 
J. Šebánek – v diskusi dodává, že je třeba počítat s časovou náročností a zvýšenými náklady na 
údržbu a pravidelnou kontrolu pumptrackové dráhy a jejího okolí pracovní četou obce.  
 
Usnesení č. 4.1 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí Zápis z jednání finančního výboru zastupitelstva 
obce ze dne 11.12.2023 
Hlasování: pro 14    proti   0   zdržel se 0 
 
Usnesení č. 4.2 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Návrh rozpočtu na r. 2024 – viz příloha č. 2 tohoto 
zápisu. 
Hlasování: pro 13    proti   1   zdržel se 0 
 

ad 5) Rozpočet sociálního fondu na rok 2024 

Účetní obce dále seznámila zastupitele s Rozpočtem sociálního fondu na rok 2024:  
Příjmy celkem 163 000,- Kč  
Výdaje celkem 163 000,- Kč  
Finanční částka je zahrnuta v Rozpočtu obce na rok 2024 v paragrafu 6171 – činnost místní 
správy. 
 
Usnesení č. 5 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Rozpočet sociálního fondu na r. 2024 – viz příloha č. 3 
tohoto zápisu. 
Hlasování: pro 14    proti   0   zdržel se 0 
 
 
ad 6) Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2025 – 2027 
Místostarosta seznámil zastupitele s Návrhem střednědobého výhledu rozpočtu obce na roky 
2025 – 2027, viz příloha č. 4 tohoto zápisu. 
 
Usnesení č. 6 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Návrh střednědobého výhledu rozpočtu obce 
Ostopovice na roky 2025 - 2027, viz příloha č. 4 tohoto zápisu. 
Hlasování: pro 13    proti   0     zdržel se 1 
 
 



ad 7) DSO Šlapanicko - závěrečný účet za rok 2022 
Starosta seznamuje zastupitele se závěrečným účtem DSO Šlapanicko za rok 2022. 
 
Usnesení č. 7 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí závěrečný účet DSO Šlapanicko za rok 2022. 
Hlasování: pro 13    proti   0     zdržel se 1 
 
 
ad 8) Cena vodného a stočného na rok 2024 
Návrh výše vodného a stočného vychází z návrhu kalkulací, které obci předložil provozovatel 
vodovodu a kanalizace v obci, společnost VAS, a.s.. Zvažované varianty navýšení vodného a 
stočného se pohybovaly v rozpětí 110,31 Kč vč. DPH (vodné 59,69 Kč a stočné 50,62 Kč) až po 
116,- Kč (vodné 62,- Kč a stočné 54,-Kč).  Po rozsáhlé diskusi se nakonec zastupitelé přiklonili 
k nejmírnější variantě navýšení vodného a stočného, která však ještě stále umožňuje tvorbu 
dostatečné finanční rezervy, zajišťující řádnou a dlouhodobou obnovu vodárenské infrastruktury 
v souladu s plánem obnovy vodovodů a kanalizací.  
 
Usnesení č. 8 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje cenu vodného na rok 2024 ve výši 59,69 Kč vč. DPH a 
cenu stočného na rok 2024 ve výši 50,62 Kč vč. DPH. 
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se 0 
 
 
ad 9) Občanský návrh na zrušení nebo změnu obecně závazné vyhlášky o ochraně nočního 
klidu a regulaci hlučných činností 
Návrh na zrušení nebo změnu obecně závazné vyhlášky podal dne 17. 10. 2023 pan Jiří 
Sovadina, bytem Bzenecká 14, Brno, který na ulici Na Rybníčku staví svépomocí rodinný dům, 
proto se mu jedná o sobotní a nedělní práce na stavbě. 
 
Usnesení č. 9 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice nesouhlasí se zrušením nebo změnou obecně závazné vyhlášky o 
ochraně nočního klidu a regulaci hlučných činností. 
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se 0 
 
 
ad 10) Název nové ulice v lokalitě Nad Vývozem 
Starosta informuje o kolaudaci nové ulice a inženýrských sítí v lokalitě Nad vývozem a předkládá 
návrh na pojmenování nové ulice po Josefu Palkovském. Tento prostějovský rodák, který 
vystudoval učitelský ústav v Brně, kde byl jeho učitelem mimo jiné i skladatel Leoš Janáček, přišel 
do Ostopovic roku 1886. Josef Palkovský byl velmi vzdělaným intelektuálem, důsledným a 
náročným pedagogem a vychovatelem. Činorodě se svými školáky zahradničil, a tím probouzel 
v dětech blízký vztah k přírodě. Učil je roubovat a očkovat stromy a zájemce zasvěcoval i do 
náročného včelaření. Každý žák, když opouštěl školu, dostal na rozloučenou stromek a takový 
stromek se samozřejmě těšil v zahradě nebo ve „vinohradu“ mimořádné péči. Výchově dětí a 
jiným aktivitám v naší obci věnoval Palkovský téměř tři desetiletí svého života. Patřil 
k nejvýznačnějším představitelům obce na přelomu 19. a 20. století. Byl jedním z nejaktivnějších 
podporovatelů výstavby kaple v létech 1892 -1893. Dlouhá léta se věnoval varhanické službě 
nejenom v ostopovické kapli, ale i ve farním kostele v Troubsku. Působil velmi činně ve funkci 
člena obecního výboru a obecního tajemníka a velmi se zapříčinil o zbudování první silniční 
vozovky ve vesnici s návazností na komunikaci do Starého Lískovce, stejně tak jako o zbudování 
dalších komunikací. Inicioval vysazení obecního lesíka a třešňové aleje. S učitelem Hynkem 
Odehnalem uvedl v činnost „Čtenářský a pěvecký spolek“. Od roku 1909 až do konce svého života 
stál v čele nově založené tělocvičné jednoty Sokol. Vytvořil sokolskou divadelní scénu a dokázal 
malovat i kulisy k výbavě jeviště. Nechyběl ani u zakládání Sboru dobrovolných hasičů v roce 
1913. 



 
Usnesení č. 10 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje název nové ulice „Palkovského“ v části obce Ostopovice 
v lokalitě Nad vývozem. 
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se 0 
 
 
ad 11) Zpráva o činnosti zastupitelstva obce, výborů a komisí v uplynulém roce  
Starosta přednesl zprávu o stavu obce za první rok působení stávajícího zastupitelstva obce. 
Zprávu o činnosti výborů a komisí následně přednesli i jejich předsedkyně a předsedové. 
Podrobnosti viz příloha č. 5 
 
Usnesení č. 11 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí Zprávu o činnosti zastupitelstva obce, výborů a 
komisí za uplynulý rok - viz příloha č. 5.  
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se 0 
 
 
ad 12) Schválení odměn pro členky/členy komisí - nezastupitelé 
Na základě návrhů Jany Trčkové a Ondřeje Tomašoviče navrhuje starosta odměny pro členky 
komisí – nezastupitelky. 
 
Usnesení č. 12 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje odměnu za rok 2023 členkám komisí - nezastupitelkám 
Janě Odrazilové a Petře Vlasákové ve výši 3.000,-Kč 
Hlasování: pro 14   proti   0     zdržel se 0 
 
 
ad 13) Úprava výše měsíčních odměn neuvolněným členům zastupitelstva obce 
Na základě doporučení předsedkyně Kulturní a spolkové komise Jany Trčkové navrhuje starosta 
úpravu výše měsíčních odměn členek a členů Kulturní a spolkové komise od 400Kč měsíčně. 
V rámci diskuse přišel návrh navýšení o 800,- Kč. 
 
Usnesení č. 13 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje zvýšení měsíční odměny členům/členkám komise 
kulturní a spolkové  na 2.000,- Kč. 
Odměny za výkon dalších funkcí neuvolněných členů zastupitelstva zůstávají beze změn. 
Upravené měsíční odměny za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva se budou 
poskytovat ode dne 1. 1. 2024.  
Hlasování: pro 14    proti 0    zdržel se 0  
 
ad 14) Novelizace obecně závazných vyhlášek o místních poplatcích 
Parlament České republiky schválil dne 13. července 2023 novelu zákona o místních poplatcích, 
vedenou pod sněmovním tiskem č. 307, která má nabýt účinnosti dnem 1. ledna 2024.  
Předmětná novelizace se primárně dotýká správy místních poplatků, nicméně tyto změny mohou 
mít vliv na úpravu jednotlivých místních poplatků včetně obsahových náležitostí obecně 
závazných vyhlášek. S ohledem na tuto skutečnost Ministerstvo vnitra doporučuje vydat nové 
obecně závazné vyhlášky, které budou odpovídat nové právní úpravě účinné od 1. ledna 2024. 
Starosta z tohoto důvodu zastupitelstvu předkládá návrhy nových Obecně závazných vyhlášek o 
poplatku za užívání veřejného prostranství, o místním poplatku ze psů a o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství. Výše jednotlivých poplatků i úlev zůstává zachována 
v nezměněné výši oproti stávajícím vyhláškám. 
 
 
 



Usnesení č. 14.1 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2023, o místním 
poplatku ze psů. 
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se 0 
 
Usnesení č. 14.2 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2023, o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství.  
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se 0 
 
Usnesení č. 14.3 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2023, o místním 
poplatku za užívání veřejného prostranství. 
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se 0 
 
ad15) různé 
Předseda finančního výboru Jaroslav Šebánek seznamuje zastupitele s návrhem Jednacího řádu 
finančního výboru zastupitelstva obce Ostopovice. 
 
Usnesení č. 15 – 6/2023 
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Jednací řád finančního výboru zastupitelstva obce 
Ostopovice – viz příloha č. 6 
Hlasování: pro 14    proti   0     zdržel se 0 
 
V. Bečka – kdy je naplánováno otevření nové pošty, navrhuje napsat zprávu do Zpravodaje. 
L. Kožik – zda se bude prodávat občanům starý stavební materiál z bourání školy. 
 
 
ad 15) závěr 
Starosta poděkoval všem zastupitelkám a zastupitelům za práci v uplynulém roce, popřál všem 
klidné prožití vánočních svátků a vše dobré v roce 2024 a ve 21.22 hod. ukončil zasedání. 
 
 
Zapsala dne 14. 12. 2023:  Radka Švihálková         ………………………….. 
  
Ověřili:     Petr Vlach    …………………………… 
   
     Jaroslav Šebánek   . ………………………….. 
 
Starosta obce:    MgA. Jan Symon        …………………………… 
 
 
 



Příloha č. 1  

 

 
 



Příloha č. 2  

 









Příloha č. 3 



Příloha č. 4 

 



Příloha č. 5 

Zpráva o stavu obce: první rok 
 

V pátek 20. 10. uplynul rok od ustavení zastupitelstva obce. To je dobrá příležitost se na chvíli zastavit a 

podívat se, co vše se nám za ten rok povedlo posunout a co nás čeká v následujícím období. 

Dokončili jsme budovu nové knihovny a zahájili zde provoz s pestrou kulturní nabídkou. S dokončením 

stavby jsme se stali součástí festivalu Týden architektury a představili široké veřejnosti i další příklady 

kvalitní architektury v obci. V současné době se pracuje na dokončení zahradních úprav v okolí knihovny. 

Na tuto stavby jsme po několika neúspěšných pokusech získali i dotaci ve výši 10 mil. Kč. 

Úspěšní jsme byli také v oblasti akvizic pro obec důležitých pozemků. V prvé řadě se podařilo dotáhnout 

několik let trvající jednání a koupit pozemky se stodolou na ulici Družstevní, které umožní vybudovat 

nový a bezpečný vstup do areálu MŠ a ZŠ. Podařilo se také postupným jednáním s podílovými vlastníky 

získat klíčový pozemek u železniční trati, přes který povede budoucí cyklostezka Brno – Ostopovice – 

Troubsko – Střelice. Na tu se v současné době připravuje projektová dokumentace. Koupili jsme dále cestu 

v lokalitě u Tří bříz a vyřešili tím zároveň spor o její užívání mezi chataři a původním majitelem, část cesty 

mezi ulicemi Družstevní a Uzavřená a pozemek pro propojení sběrného dvora se sousední odstavnou 

plochou. Další pozemky se podařilo formou směny nebo daru získat pod některými komunikacemi – 

chodníkem do Starého Lískovce a na ulici Polní. 
Díky členství obce v Místní akční skupině Bobrava můžeme od letošního podzimu našim seniorům 

nabídnout službu Senior Taxi. Stali jsme se členy spolku pro podporu  komunitní energetiky Enerkom, 

získali jsme dotaci ve výši kolem 700 tis. na zpracování místní energetické koncepce a zavedení 

energetického managementu. Na obou se v současné době pracuje. 

Uložením na vkladový účet jsme zhodnotili volné finanční prostředky obce o cca 1,6 mil. Kč 

S velkým elánem se do práce pustila kulturní komise. Všechny tradiční kulturní akce v obci se těší velké 

oblibě, čemuž odpovídá i jejich návštěvnost. S ohromným úspěchem a za účasti velkého množství 

dobrovolníků byla obnovena Letní noc u Tří bříz. Další kulturní akce dle všeho podnítí prostor nového sálu 

v knihovně. Pořídili jsme nové vybavení na podporu kulturních akcí – venkovní reproduktor, vratné kelímky 

nebo lis na odznaky. 

Projednali a schválili jsme Zprávu o uplatňování územního plánu obce a v současnosti se pracuje na návrhu 

změny č. 2 ÚP.  
Vybrali jsme dodavatele a ještě do konce tohoto roku bychom měli dokončit obnovu dětského hřiště Na 

Rybníčku a přestavbu obecního úřadu pro přesun pobočky Pošta Partner. Pro tuto akci je požádáno o 

dotaci. U workoutového hřiště v ulici U Dráhy jsme doplnili mlžnou sprchu a vybudovali hřiště na 

pétanque. 

Opravili jsme povrch spojovací komunikace mezi Vinohradskou a Zahradní včetně odvodnění a 

prodloužení veřejného osvětlení. 

Z ulic zmizela řada dlouhodobě nepojízdných vozidel a občanům jsme nabídli možnost pronájmu 

parkovacího stání na odstavné ploše vedle sběrného dvora. 

Získali jsme dotaci ve výši téměř 2 mil. Kč na doplnění výbavy sběrného dvora a kompostéry pro občany. 

Mohli jsme tak pořídit nový výkoný drtič zahradního odpadu a buňky na zřízení ReUse centra pro další 

možnosti využití nepotřebných věcí, které by jinak skončily ve spalovně. 

Dalších 7 mil Kč jsme získali z dotačního programu JMK na dostavbu kanalizace na ulici B. Němcové. 

Tuto akci koordinujeme s projektem rozšíření krajské komunikace a přestavbou křižovatky Branky a 

doufáme, že v příštím roce by měl být ze strany SÚS JMK dokončen projekt a vybrán dodavatel stavby.  

Nejvýznamnější a zdaleka největší položkou na seznamu získaných dotací je dotace na dostavbu MŠ a ZŠ 

Ostopovice ve výši  80 mil. Kč z programu ITI. Celkově jsme tak v loňském roce prostřednictvím dotací 

získali do rozpočtu obce až 100 milionů Kč!  

Začali jsme komunikovat s veřejností prostřednictvím sociální sítě facebook – profil Obec Ostopovice a 

Knihovna Ostopovice. Udržujeme vysokou úroveň Ostopovického zpravodaje.  

 

Co nás čeká v příštím roce? 
Tím hlavním, co nás v příštím roce čeká, je největší investice v historii obce - dostavba MŠ a ZŠ 

Ostopovice. Na tento záměr jsou navázané také stavební úpravy nového vstupu do areálu školy z ulice 

Družstevní.  A s touto akcí souvisí i nutný přesun pošty na obecní úřad. 



Kompletně připravené jsou i projekty na rekonstrukci ulice Lípová a chodník do Starého Lískovce. Na 

obě tyto akce jsou také podané žádosti o dotaci. Zahájení těchto akcí souvisí právě s výsledkem těchto 

žádostí. 

Z drobnějších akcí na vylepšení vzhledu obce je v plánu dokončení přípravy i samotná výstavby nového 

sběrného hnízda v lokalitě Padělky a s ohledem na dostavbu školy budeme hledat novou polohu sběrného 

hnízda v okolí křižovatky Školní – Družstevní – Osvobození. Chceme také obnovit oplocení starého 

sběrného dvora a s ním upravit i kontejnerové stání v ul. U Dráhy. Po dokončení nové ulice (pro kterou 

musí zastupitelstvo také vybrat nové jméno) nás ještě čeká úprava dopravního značení a zklidnění dopravy 

v ulici Osvobození. 

Pokračovat budeme s projektovou přípravou rekonstrukce komunikací a zeleně v ulici U Dráhy. 

Výzvu jistě představuje i nalezení náhrady za Jarka Šebánka a zajištění hladkého fungování údržby obce po 

jeho odchodu.  

Posunout chceme také projekt pozemkových úprav. Po dostavbě chodníku v Troubsku se navíc znovu 

otevírá otázka propojení konce ulice Lípová po okraji pole až ke křižovatce s Troubskem. Zde budeme 

hledat znovu možnosti získání potřebných pozemků např. formou směny nebo dílčí pozemkové úpravy. 

Rádi bychom také prověřili možnost vybudování pumptracku na pozemcích státu na staré dálnici. Pokud 

vše půjde hladce, není vyloučená ani samotná realizace záměru už během příštího roku. 

Nutné je také nastavení nových smluvních podmínek s nájemcem obecní zemědělské půdy, které by 

měly zajistit lepší hospodaření a zamezit degradaci půdy a půdní erozi. 

Dokončit, nebo alespoň významně pokročit bychom měli se změnou č. 2 ÚP obce. Jistě se bude také dále 

řešit příprava vysokorychlostní trati a související dopady na území obce. V této věci budeme náš postup 

dál koordinovat se sousedními obcemi a městskými částmi. 

Na poli kultury se budeme snažit vytvářet a udržet kvalitní nabídku kulturních programů v knihovně a také 

pro ně zajistit další zdroje financí. Významně pokročit bychom měli s přípravou publikace o historii obce. 

Kromě všech zavedených obecních akcí probíhá příprava podzimních Babských hodů. A zásadní je i snaha 

zapojit do organizace kulturních akcí více dobrovolníků i brigádníků.  

          Jan Symon 

 

V Ostopovicích 20.10.2023 

 
 

Zpráva o činnosti kulturní komise za rok 2023 
 

V letošním roce byl program kulturních a společenských událostí v obci pro dospělé i pro děti velmi pestrý. 

V lednu jsme zahájili tradičním tříkrálovým koncertem pěveckého sboru Vox Iuvenalis v kapli sv. Jana 

Křtitele, který má i po letech pořádání stále své příznivce. Poslední lednovou sobotu se konal obecní 

společenský ples v sále sokolovny tentokrát s předtančením, bohatou tombolou a fotokoutkem. Návštěvnost 

plesu byla velká a zaznamenali jsme i vyšší počet návštěvníků z řad nižší věkové kategorie. 

V únoru jsme odstartovali akce pro děti maškarním plesem, který se mezi nejmladšími dětmi těší velké 

oblibě. Sál sokolovny jich byl plný. 

Na jaře jsme spojili síly s komisí životního prostředí a dalšími nadšenými dobrovolníky z řad občanů obce a 

uskutečnili jsme brigádu U Tří bříz. V plánu jsme totiž měli obnovit slávu vyhlášené Letní noci, a proto bylo 

nutné výletiště a jeho okolí opravit a upravit. Házenkáři, stárci, pracovníci ze sběrného dvora, část 

zastupitelů v čele se starostou a místostarostou, myslivci, zahrádkáři, hasiči, brigádníci, dobrovolníci i naši 

skvělí senioři, ti všichni se podíleli na tom, že se v létě mohla tato akce uskutečnit. S komisí životního 

prostředí jsme se účastnili i brigády spojené s jarním úklidem náspu železnice od sběrného dvora po Starý 

Lískovec.  

Před Velikonoci také proběhla další tvořivá dílna s floristkou Janou Odrazilovou, tentokrát velikonoční, na 

které jsme vytvářeli jarní a velikonoční dekorace a pletli tradiční velikonoční pomlázky s Viktorem Bečkou. 

Pálení čarodějnic v areálu sokolovny patří také k tradičním ostopovickým akcím a je vždy spojené i se 

soutěžením tentokrát prostřednictvím průletu čarodějnické stezky se znalostními a pohybovými úkoly. 

Vyráběla se čarodějnická košťata, míchaly lektvary a opékaly špekáčky. Tak jako na všech akcích 

pořádaných pro děti i zde jsme využili pomoci mladých házenkářů, stárků, aktivních seniorů a dalších 

dobrovolníků, kteří měli chuť nám pomoci. V pěti členech kulturní komise se totiž tyto velké akce s účastí 

dětí i dospělých dají bez pomoci těžko zrealizovat.  



První červnovou neděli proběhl Pohádkový les zakončený U Tří bříz, kde jsme mohli využít již opravené 

výletiště k zábavě a atrakcím pro děti. I na této akci byla velmi vysoká účast dětí a rodičů nejen z Ostopovic. 

Koncem června pak proběhly tradiční Mladé hody a předcházely jim dlouhé měsíce příprav a nacvičování 

našich stárků, kterých bylo tentokrát 16 párů. Předhodová zábava s kapelou Kulomet i hodová zábava 

s dechovou muzikou Blučiňáci měla velkou návštěvnost z řad dospělých i teenagerů.  

Letní noc U tří bříz se uskutečnila koncem července a její znovuobnovení mělo velký úspěch. Účast byla 

vysoká (cca 600 platících návštěvníků) a s kapelou Groggy se tančilo až do brzkého rána. 

S létem a prázdninami jsme se rozloučili v indiánském stylu opět na místní sokolovně. Odpoledne byly 

pohybové a znalostní soutěže pro děti a večer zábava pro dospělé s kapelou Euburg.  

Z podzimních akcí se uskutečnil zájezd do rodinného vinařství Vican, kde proběhla prohlídka vinařství a 

farmy Pálava a degustace vín spojená s ochutnávkou sýrů. Akce se zúčastnilo téměř 50 občanů.  

Otevření rekonstruované Knihovny Ostopovice nám dalo další možnosti v pořádání kulturních akcí a 

začátkem listopadu jsme přivítali Lukáše Hejlíka s jeho programem Listování s Hejlíkem. Sál knihovny byl 

plný (cca 70 návštěvníků) a všichni jsme se velmi dobře bavili. 

V prostorách knihovny se také poprvé uskutečnilo každoroční Vítání občánků (7 přihlášených) a Oslava 

jubilantů (32 přihlášených). 

Na podzim se také uskutečnily další tvořivé dílny- Ostopovické dýňování s ochutnávkou pokrmů dýní a 

Adventní dílna opět s Janou Odrazilovou. Adventní věnce tvořili jednotlivci i celé rodiny a nálada i 

atmosféra byla výborná. Tvořivé dílny se těší velké oblibě, počet účastníků je však z prostorových důvodů 

omezen (cca 30 osob). V příštím roce bychom dílny chtěli přesunout do prostor knihovny.  

Poslední z podzimních akcí je Den oslavy boje za svobodu a demokracii spojený s lampionovým průvodem 

17. listopadu. V minulém roce jsme tuto akci zakončili na návsi vzpomínkovým happeningem spojeným se 

zpěvem písní sametové revoluce. Akce se líbila, lidé zpívali, a proto i letos jsme zpívání zopakovali. 

Závěr roku a adventní čas je spojen s dalšími kulturními zastaveními a společnými setkáními, kterých je 

letos opravdu mnoho.  Je to rozsvícení vánočního stromku spolu s řemeslným jarmarkem ZŠ a MŠ 

Ostopovice první adventní neděli, mikulášská nadílka, zpívání s cimbálovkou Aleše Smutného, vystoupení 

DFS Háječek K Ježíškovi do Betléma nebo divadelní představení Kouzelné Vánoce s Majdou a Petrem.  

Lze konstatovat, že v letošním roce se v Ostopovicích uskutečnilo mnoho kulturních a společenských akcí, 

které by se však nemohly konat, kdyby nám nepomáhali házenkáři, stárci, senioři, někteří ze zastupitelů a 

další dobrovolníci (kterých však pořád není dost). Chtěla bych tedy jim všem za jejich pomoc moc 

poděkovat a budu věřit, že v příštím roce se najdou i další aktivní lidé, kteří chtějí pomáhat při přípravě a 

organizaci kulturních a společenských akcí, protože jen na nich záleží, kolik se jich bude konat a jaká bude 

jejich úroveň.  

A na závěr patří můj velký dík všem členům kulturní komise. Jsou skvělí, všichni pracují s velkým 

nasazením, za ten letošní rok se z nás stal opravdu dobrý tým, protože každý z nás umí něco, každý je dobrý 

v něčem jiném a všichni společně fungujeme velmi dobře. A za to jsem velmi ráda. 

 

 

Jana Trčková 

 

Zpráva o činnosti komise životního prostředí 
 

Komise životního prostředí si dala za úkol podílet se na zvelebování obce a jejího okolí, monitorovat stav a 

navrhovat potřebná řešení a upozorňovat na případné nedostatky. 

V průběhu roku proběhlo několik akcí zaměřených na úklid a úpravy v okolí obce. 

Jako hlavní byla pravidelná jarní brigáda, které se zůčastnila i řada dobrovolnílků. 

Několik dalších menších úklidů okolí obce bylo již v menší skupině , nebo individuálně. 

Podpořili jsme rovněž celorepublikovou akci Ukliďme Česko a v této podpoře chceme nadále pokračovat. 

Členové komise vysadili sazenice dubu v lokalitě Na střelnici a na Přední hoře. 

Proběhla prohlídka a soupis laviček a ve spolupráci s údržbou obce jsou v plánu opravy a doplnění laviček. 

Na tento záměr bychom rádi využili dotaci z programu  Neproduktivní infrastruktura v krajině. 

Do budoucna bychom chtěli pokračovat v podobném duchu s důrazem na znovuobnovení  

rybníčku Šelše. 

 

Ondřej Tomašovič 



 

 

Zpráva o činnosti finančního výboru 

 
Finanční výbor v průběhu roku projednával témata, která jsou shrnuta ve dvou zápisech. V prvním pololetí 

FV projednal zprávu o kontrole hospodaření MŠ a ZŠ Ostopovice, aktuální znění vnitřních směrnic obce a 

závěrečný účet obce za rok 2022. Ve druhém pololetí výbor připomínkoval rozpočet obce a prostřednictvím 

předsedy byly členové výboru seznámeni s aktuálními změnami a aktualizacemi pojistných smluv a smluv 

týkajících se dodávek energií.  

Jaroslav Šebánek 

 



Příloha č. 6 
 

Jednací řád finančního výboru zastupitelstva obce Ostopovice 

 

I. Úvodní ustanovení 

Finanční výbor je zřízen jako orgán zastupitelstva obce na základě § 117 zákona číslo 128/2000 Sb. o obcích 

v platném znění. 

Jednací řád finančního výboru zastupitelstva obce (dále jen "výboru") upravuje předmět činnosti, přípravu, obsah 

jednání a způsob usnášení. 

II. Předmět činnosti finančního výboru 

Předmět činnosti finančního výboru navazuje na hospodaření obce s jeho peněžními prostředky a s jeho majetkem. Je 

to především: 

1. Kontrola hospodaření s majetkem a finančními prostředky obce. 

2. Spoluúčast na přípravě rozpočtu obce, rozpočtových změn a kontrola jeho plnění  

v průběhu kalendářního roku. 

3. Spoluúčast na přípravě zprávy o hospodaření obce a stavech účtů zastupitelstvu obce. 

4. Kontrola pokladních knih a hotovosti. 

5. Kontrola podpisových vzorů a zacházení s pokladnou (předávání). 

6. Kontrola vybírání všech poplatků (psi, odpady, voda, nájmy a pronájmy) a upomínek. 

7. Po uplynutí řádného účetního roku provést ve spolupráci s kontrolním výborem kontrolu vyúčtování 

finančních prostředků jednotlivých příjemců finančních dotací. 

O provedené kontrole nebo šetření bude pořízen zápis. Zápis podepisuje člen výboru a osoba, které se kontrola týkala 

nebo se kontroly účastnila. 

III. Příprava jednání 

Program jednání oznámí předseda členům výboru spolu s termínem jednání. Jednotlivé body programu pro jednání 

mohou navrhovat všichni členové výboru. 

Podklady pro jednání zajišťují členové výboru vždy na základě předběžného projednání  

s odpovědnými osobami, a to obvykle formou: 

1. nahlížení do písemností souvisejících s prověřovanými skutečnostmi 

2. pohovoru s příslušnými pracovníky městského úřadu nebo organizací, které mohou být předmětem kontroly 

3. místního šetření v terénu 

V rámci shromažďování podkladů pracují členové výboru vždy alespoň ve dvoučlenných skupinách. Ve složitých 

případech lze spolupracovat s odborníky při provedení některých úkonů nebo zpracování odborného posudku. 

 

IV. Jednání výboru 

Výbor se schází podle potřeby plnění předmětu činnosti výboru. Jednání připravuje, svolává  

a řídí předseda nebo jím pověřený člen výboru. 

Jednání výboru je neveřejné. O tom, kdo se má kromě členů výboru jednání zúčastnit, rozhoduje výbor. Podmínkou 

pro jednání výboru je nadpoloviční účast členů výboru. 

Přijaté usnesení výboru je platné, jestliže s ním vysloví souhlas nadpoloviční většina všech členů výboru. Usnesení 

výboru se vyhotovuje písemně a podepisuje je předseda výboru. 

Usnesení výboru se zápisy o provedených šetřeních předkládá výbor zastupitelstvu obce. 

 

V. Závěrečné ustanovení 

Členové výboru jsou povinni o zjištěných skutečnostech zachovávat mlčenlivost. 

O podjatosti člena výboru rozhoduje starosta, kterému se skutečnosti nasvědčující vyloučení člena výboru z jednání 

oznamují. 

Členové výboru se prokazují potvrzením starosty obce o členství ve výboru. 

Tento jednací řád finančního výboru nabývá účinnosti dnem schválení zastupitelstvem obce. 

Podněty k jednání výboru jsou přijímány prostřednictvím všech členů výboru.  

 
 


